
Bestyrelsens beretning for sæson 2022-23 

Vi har heldigvis ikke haft nogle aflysninger i denne sæson, men til gengæld har vi flyttet 

meget rundt. Nu glæder vi os til, at der falder ro på det hele. Vi har fået et nyt sted fast, 

der er godt nok ikke indrettet helt færdigt, men det skal nok komme lover Lisbeth. 

Medlemstallet 

Der er dejligt, der er kommet nye medlemmer til foreningen 

Foreningens lørdage 

I den forgangne sæson var vi også med til ”Foreningens lørdag”, både i Middelfart d. 10. 

september kl. 10-14 og Fredericia d. 8. oktober kl. 10-13. Men det var ikke nogen stor succes 

i 2022. I Middelfart kom der ingen for at få hjælp. Henning havde sendt en artikel til 

Melfarposten, men den kom ikke i. Vi, der var der, fik hjulpet hinanden med lidt 

slægtsforskning. I Fredericia kom der ca. 5 personer. 

Sensommerudflugt 

I 2022 gik udflugten til Sygeplejemuseet i Kolding den 20. august. Der var en rundvisning. 

Derefter gik vi selv rundt og så/læste. Frokosten var medbragt. Vi gik en tur og nød den 

gode udsigt. Der blev sluttet af med kaffe og kage. Alt i alt en rigtig god dag. Tak for det 

Jonna. 

Oplysende foredrag 

Vi havde Jørgen Dickmann i september med ”Mødrehjælpen”. Jørgen havde taget en veninde 

med, Inge Thygesen. De to gav en rigtig god fortælling om ”Svangrehjemmet” og 

”Bollefabrikken”. 

Medlemmernes 10 min. fortalte Jesper om en ny hjemmeside, der hedder Banditter.dk. 

Ulrich Klug i oktober med ”Kommunale arkiver”. Ulrich er blevet ansat på Rigsarkivet i 

Odense og han kom igennem mange Kommunale arkiver. 

Erik Kann i november med ”Sygehusarkiverne” 

Lisbeth Weitemeyer i december med ”Juletraditioner”. Lisbeth havde en hel juleudstilling 

med. Hun gik tilbage til den tid, hvor julen varede 12 dage. 

Svend E. Christiansen i januar med ”Faderskab og skilsmisser”. Svend E. havde mange gode 

eks., især fra gammel tid, hvor det ikke var så nemt at bestemme faderen (blodprøver). 

 

Slægts-temaaftener 

I september hjalp vi hinanden med at finde rundt i lægdsrullerne. 

I oktober fortalte Hans Henrik om ”Legacy og familyseach” 

I november havde Jesper en god aften med gotisk skriftlæsning. Han havde forskellige 

sværhedsgrader med, så man selv kunne vælge. Disse blev der arbejdet med i små grupper, 



hvorefter Jesper gennemgik de tekster, der havde været arbejdet med og deltagerne fik 

løsninger med hjem på de opgaver, de havde arbejdet med. Det var en rigtig god måde at øve 

sig i gotisk håndskrift, så alle fik noget ud af det. 

I januar blev der medlemsaften, hvor vi hjalp hinanden med de problemer, vi hver især 

havde. 

I februar blev det igen til en medlemsaften og her gik der også tid med lidt hygge. Senere på 

måneden kom Jesper igen og vi havde en hel god aften med gotisk skriftlæsning. Vi var igen 

delt parvis og forsøgte at hjælpe hinanden med opgaver. Her blev der også tid lidt hygge. 

Slægts Tidende 

I er alle stadig meget velkomne til at komme med bidrag til Slægts Tidende. 

Hvad arbejder I med? Har I fundet en sjov eller interessant historie.  

Henning hjælper gerne med at skrive, hvis I ikke føler jer trykke ved at skrive en hel artikel. 

Det er Henning som redigerer og får trykt vores blad, tak for det. 

Hjemmesiden 

Kai er meget flittig til at få lagt mange forskellige ting på hjemmesiden, tak for det. Det har 

i indeværende sæson været godt, at Kai har kunnet sætte dato, tid og sted på hjemmesiden, 

når vi havde arrangement. Der har været en del ændringer med, hvor vi skulle være. 

Biblioteket 

Biblioteket er tilgængelig i arkivets åbningstider. Henning vil forsøge i nærmeste tid at få 

styr på vores bibliotek efter flytningen. Det bliver sådan, at man skal bestille materiale og så 

vil personalet lægge det frem til os på vores dage på arkivet og ellers bestiller man og så 

laver man en aftale om, hvornår man kan hente det i arkivets åbningstid. 

Arkivernes dag 

Lørdag d. 12. november, kunne vi desværre ikke afholde, da arkivet var lukket. 

Tak 

Hermed stor tak til Lisbeth Lykke Aagaard for hjælp, når vi har haft brug for det.  

Der skal også lyde en stor tak til vores Mocca-mestre. 

En stor tak skal også lyde til bestyrelsen, I hjælper alt det I kan, når jeg beder om hjælp. 

Uden jer, havde jeg nok sagt nej tak til at fortsætte i bestyrelsen. 


